
Referat bestyrelsesmøde

Dato: 17. april 2024

Tid: 09.00 - 16.00

Sted: 3F Brønderslev, Nordens Allé 12, 9700 Brønderslev

Indkaldte: Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Ellen, Nanna, Morten, 
Mona, Julie, Pia, Else, Thomas, Peter (PLS) og Helle (referent)

Afbud: Pia deltager fra kl. 11, Lotte går kl. 13 pga. forhandling i Aalborg

Dirigent/er: Lars og Pia

Referent: Helle

Praktisk 
ansvarlige:

Morten og Nanna, husk 1. praktisk ansvarlig finder sang.

Kathja medbringer forplejning til morgenmad.

Ref.: HEM
Dok.nr.: 7080279
Sag.nr.: 2023-SL211NJ-24259
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Dagsorden:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1. Magtanvendelse

2.2. Ekspertudvalget på Socialområdet (Tranæs-udvalget)

2.3. OK24

2.4. Status fra KB’s arbejdsgrupper (1. maj, minikonference og Task-
force)

2.5. Generalforsamling – forslag til program

2.6. Kongres

2.7. Medlemsudvikling (fast punkt)

3. Besøg af Søren Steensen, kommunaldirektør i 
Brønderslev kommune

4. Nyt fra HB

5. Sager til orientering

6. Forberedelse af næste mødes dagsorden

7. KB’s synlighed

8. Evt.
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Behandling 
og Referat:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1.Magtanvendelse
v. Peter

Der er kommet lovforslag til nye magtanvendelsesregler, som er ret 
vidtgående.

De omhandler grundlæggende:

Nye bestemmelser som overordnet foreslås:

- Anvendelse af særlige døråbnere, yderdøre, døre mellem tilbud 
indendørs, låger på udendørsarealer

- Fastspænding med stofseler, lettelse i forhold til registrering primært
- Låsning og sikring af døre til fælles opholdsrum, fra beboerens bolig
- Låsning og sikring af servicearealer og fælleskøkkener
- Låsning af låger m.v. fra udearealer
- Låsning og sikring af skabe og skuffer
- Inde låsning af borgerne i egen bolig. Max. 10 timer i døgnet, hvor 8 

timer er mellem 21.00 og 08, og 2 timer mellem 08 og 21.00, dog 
max. En time ad gangen.

- Adgang til borgernes bolig, mulighed for at kræve døren låst op
- Mulighed for tvangsflytning

Til alle forslag er der masser af beskrivelser og begrundelser, så det skrevne 
er den rå virkelighed, der er selvfølgelig beskrevet forhold som skal være 
opfyldt, men det ved vi handler om tolkninger.

Særligt for børn:

- Med magt at fratage euforiserende stoffer, alkohol
- At fratage mobiltelefon og elektronisk kommunikations- og 

spilleudstyr

Kredsbestyrelsen drøfter forslaget, som vil få voldsomme konsekvenser for 
medlemmernes virke hvis det vedtages, ligesom det vil udfordre vores etiske 
værdigrundlag.
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Bilag: Høringssvar fra Socialpædagogerne, samt etisk værdigrundlag

Behandling/beslutning:

Peter startede punktet med at oplyse, at ”Sammen om handicap” skulle blive 
offentliggjort i næste uge og denne hænget meget sammen med både dette 
punkt og Tranæs-udvalgets rapport. Så vi forventer at indkalde til et ekstra 
KB-møde hvor disse kommer på som punkter.

Der var efterfølgende en kort drøftelse af rapporten og forbundets 
høringssvar.

2.2.Ekspertudvalget på Socialområdet (Tranæs-udvalget)
v. Peter

Så er ekspertudvalget kommet med sin rapport med anbefalinger til 
fremtidig faglig og økonomisk bæredygtighed på Socialområdet. Man kan 
diskutere hvad der er af nyt, som ikke er hørt før, men det vil på trods af at 
det er kendte retorikker, få en væsentlig rolle i den måde vi drøfter det 
specialiserede sociale område på.

Det er en lang rapport, som er vedlagt som bilag, I kan selv gå ind og læse 
enkeltområder, efter jeres specifikke interesser, men som udgangspunkt er 
det vigtigt i grundigt læser kapitel 1, s. 9-12, som udtrykker holdninger, der 
dog ikke nødvendigvis er at finde i resten af rapporten.

Ellers kan det anbefales at fokusere på anbefalingerne på siderne 47, 50, 52, 
54, 59, 86, 109 samt 112.

Kresbestyrelsen drøfter rapporten, men konkret handleplan afventer om ikke 
der laves en strategi fra forbundets side i forhold til eventuelle konkrete 
aktiviteter. Uanset dette er det vigtigt at vi bruger især holdningerne fra 
kapitel 1 i vores daglige arbejde.

Bilag: Anbefalinger til en bæredygtig faglig og økonomisk udvikling på 
Socialområdet.

Behandling/beslutning:

Se punktet ovenfor.

2.3.OK24
v. Peter

Afstemningen er afsluttet d. 11.4, men resultatet offentliggøres først d. 15.4, 

https://sm.dk/Media/638477394132760480/Anbefalinger_til_en_b%C3%A6redygtig_faglig_og_%C3%B8konomisk_udvikling_p%C3%A5_socialomr%C3%A5det.pdf
https://sm.dk/Media/638477394132760480/Anbefalinger_til_en_b%C3%A6redygtig_faglig_og_%C3%B8konomisk_udvikling_p%C3%A5_socialomr%C3%A5det.pdf
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hvor Hovedbestyrelsen har ekstraordinært møde. så resultatet er kendt når 
Kredsbestyrelsen mødes.

Kredsbestyrelsen drøfter OK24.

Behandling/beslutning:

Peter gennemgik kort resultat, hvor vi endte med en ja-procent på 93,2 og at 
67% stemte. I Nordjylland var der 69% som havde stemt.

Derefter en mindre debat om forskellige gruppers bekymringer omkring 
finansiering m.m., det følger vi selvfølgelig tæt og husker samtidig at glæde 
os over resultatet.

2.4.Status fra KB’s arbejdsgrupper (1. maj, minikonference og 
Task-force)

v. grupperne

Vi får orientering fra de enkelte grupper.

Behandling/beslutning:

Arbejdsgruppen vedr. 1 maj rapporterer, at alt er klart. Opslaget er på 
Facebook og hjemmeside.

Minikonferencen – arbejdes på en drejebog som kan bruges i alle 
kommuner/region for at skabe synlighed på handicapområdet. Der er ved at 
være styr på tid og sted, kommer snarest.  Lige nu arbejdes der med hvem 
som skal deltage i et panel omkring emnet på dagen, som skal interviews af 
Henrik Jensen (journalist).  Her er også brugerorganisationer tænkt ind og at 
det kan dækkes af pressen.

Taskforce-gruppen fremviste et eksemplar til skilt, som kan genbruges. Der 
er kommet tilbud på 40 skilte for 12.000 inkl. moms. Gruppen besøger firma i 
Øster Brønderslev for inspiration.

Det hele er med tanken om, at det skal være holdbart og fleksibelt.

2.5.Generalforsamling – forslag til program
v. Peter

Program og indhold til Generalforsamlingen gennemgås og vedtages.

Bilag: Forslag til program
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Behandling/beslutning:

Gæster til GF:  der er forskellige holdninger til at invitere gæster, hvis 
gæsterne er relevante, så er der opbakning til det. Fx LEV, PLS, faglige 
seniorer, BUPL, FH.  Det drøftes om hvordan vi kan tiltrække flere unge. 
Peter PLS tænker godt at de kan gøre mere reklame end de gør, aktive 
medlemmer bliver i forvejen inviteret. 

Musik til GF: der er enighed om at live musikken erstattes af 
baggrundsmusik. 

2.6.Kongres 
v. Peter

Kredsbestyrelsen drøfter mulige forslag vedrørende økonomifordeling samt 
håndtering af valgperioder hvis der vedtages ny kredsstruktur samt 
valgperiode på kongressen.

Når vi drøfter det i kredsbestyrelsen og ikke i kongresdelegationen, skyldes 
det at det er overgangsbestemmelser som ikke skal behandles på 
kongressen, men alene vedtages i Hovedbestyrelsen.

Behandling/beslutning:

Punkter er flyttet til Lukket punkt.

2.7.Medlemsudvikling (fast punkt)
v. Julie

Behandling/beslutning:

Medlemsudvikling: på landsplan er der et stigende medlemstal på ca 
225 medlemmer. 

På det private område er der også en stigning. 

Plejefamilier er derimod faldende. 

I Nordjylland er der en stigning på 12. Alt i alt. 

Thomas fortæller at plejefamilierne i stedet melder sig ind i PLF, som 
kører en aggressiv rekrutterings indsats. 

Lotte: tænker at forbundet mangler at gøre en indsats for hvad 



Side 7 af 8

forskellen på Socialpædagogerne og PLF er.  

3. Besøg af Søren Steensen, kommunaldirektør i 
Brønderslev kommune

Dette punkt er på dagsordenen kl. 13.00

Styrelsesdagsordner og spilleregler i kommunen.

Søren Steensen vil holde oplæg ud fra spillereglerne i det kommunale virke, 
med udgangspunkt i styrelsesloven, styrelsesvedtægterne i Brønderslev 
kommune, som et eksempel på hvordan det så konkret udmøntes. Også hvad 
der følger med som ret og pligt for de valgte politikere, som beskrevet i 
håndbogen for politikere.

Oplæg og debat.

4. Nyt fra HB

Orientering:
Der har været et kort møde, bl.a. omkring ny TR-uddannelse, som blev 
vedtaget, ellers handlede mødet om kongresforberedelse og kandidater.

Til næste KB møde dagsorden sættes punkt hvor Kathja orienterer om ny 
basisuddannelse.

5. Sager til orientering

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg.

Orientering Peter: UCN søger om at lave en merituddannelse 
/sporskiftemodel. Både vi og SLC anbefaler dette.

Praksischok var også under behandling, dette gav en drøftelse af hvordan 
praktiksteder tog hånd om de studerende og hvordan stederne blev valgt 
m.m.
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6. Forberedelse af næste mødes dagsorden

Bemærkning:

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes 
dagsorden sammen med kredskontoret.

Dato og tid er reserveret til den 10. juni kl. 10.30 – 11.30.

Behandling/beslutning:
Pia deltager og indkaldes af Helle.

7. KB’s synlighed 

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, 
nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på 
hjemmesiden, Facebook og Indsigt.

Indstilling:
Emne/r vælges og hvem som laver oplæg.

Behandling/beslutning:
Morten lavede opsamling med fokus på Høringssvar til Lovforslag om 
Magtanvendelse, samt informationer om at vores møde var i Brønderslev og 
med efterfølgende besøg på Værestedet Det blå hus. Peter og Helle 
udarbejder opslag fredag den 19. april.

8. Evt.

Peter, PLS: God overenskomst for de studerende 4 af deres ønsker kom med. 
Lokalt arbejder han på samarbejde med ledelsen og de første møder med 
samme.

De har afholdt flere aktiviteter med god deltagelse og takker for gaverne. Der 
arbejdes på en sommerafslutning.

Organiseringen er meget forskellig på de 3 UC’er.

Kathja opfordrer til at der kigges på om tallene matcher dem vi har i samme 
kommuner.
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